
P ROTOKÓŁ  NR   III/2018 

 

z posiedzenia III/2018 sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 27 grudnia 2018 

roku 

 

Miejsce obrad: sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 

 

Godzina rozpoczęcia obrad -  09.00 

 

W obradach III/2018 sesji Rady Miejskiej uczestniczyło 14 Radnych. 

 

Do punktu 1 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła obrady III/2018 

sesji Rady Miejskiej w Barczewie i powitała wszystkich przybyłych. 

 

Do punktu 2 

 

Pani Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności i złożonych na niej podpisów stwierdziła 

prawomocność obrad III/2018 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

Do punktu 3 

 

Obecni na sali Radni Rady Miejskiej w Barczewie jednogłośnie przyjęli porządek obrad ( w 

głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, Pani Halina Bronka była nieobecna na obradach III/2018 sesji 

Rady Miejskiej – nieobecność usprawiedliwiona. W wykazie imiennego głosowania błędnie został 

umieszczony zapis, że Pani Halina Bronka nie brała udziału w głosowaniu). 

 

4.Przyjęcie protokołu z obrad II/2018 sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 

5. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Barczewie na 2019 rok; 

6. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Barczewie na 2019 rok; 

7. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Barczewie na 2019 rok; 

8. Przedstawienie oraz zatwierdzenie planów pracy pozostałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie 

na rok 2019; 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI(225)08 Rady Miejskiej w Barczewie  

w sprawie przystąpienia Gminy Barczewo do Warmińskiego Związku Gmin; 

10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Barczewo; 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji w latach 2016-2017 Programu Ochrony  

Środowiska dla Miasta i Gminy Barczewo na lata 2016-2019 z perspektywą na lata 2020-2023; 

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  

 na 2019 rok; 

13. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2019 rok; 



14. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia   pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu“ na lata 

2019-2023; 

15. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu“ na lata 2019-2023; 

16. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu“ na lata 2019-2023; 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 

2018-2028; 

18. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2018 rok; 

19. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które w 2018 roku nie wygasają 

z upływem roku budżetowego; 

20. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo  

 na lata 2019-2028; 

21. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Barczewo na 2019 rok; 

22. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu   

budżetowego – Zakład Budynków Komunalnych; 

23. Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady Miejskiej; 

24. Interpelacje i zapytania Radnych; 

25. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 

26. Odpowiedzi 

27. Sprawy różne i wolne wnioski; 

28. Zamknięcie obrad III/2018 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.       

 

Do punktu 4 

 

Radni jednogłośnie ( 14 głosami „za” – wykaz głosowania w załączeniu) przyjęli protokół z obrad 

II/2018 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

Do punktu 5 

 

W związku z brakiem uwag do planu pracy Rady Miejskiej w Barczewie na 2019 rok, Rada Miejska 

podjęła:    

UCHWAŁA nr III(16)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

                        w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Barczewie na 2019 rok  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 6 

 

W związku z brakiem uwag do planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok Rada Miejska podjęła: 

 



UCHWAŁA nr III(17)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

                                   w Barczewie na 2019 rok; 

 

Imienny wykaz głosowania do punktu 6 porządku obrad w załączeniu; 

 

Do punktu 7 

 

W związku z brakiem uwag do planu pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji na 2019 rok, Rada 

Miejska podjęła:  

UCHWAŁA nr III(18)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, 

Wniosków  

                          i Petycji Rady Miejskiej w Barczewie na 2019 rok 

 

Imienny wykaz głosowania do punktu 7 porządku obrad w załączeniu; 

 

Do punktu 8 

 

Pan Adam Dowgiałło złożył wniosek formalny o nieodczytywanie planów pracy pozostałych Komisji 

Rady Miejskiej na 2019 rok; 

 

Pani Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Radnego Adama Dowgiałło. Obecni na 

Sali Radni jednogłośnie wniosek przyjęli ( 14 głosami „za”, jedna Radna nieobecna). 

 

Pani Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zatwierdzenie planów pracy pozostałych Komisji 

Rady Miejskiej w Barczewie na 2019 rok; 

 

Plany pracy pozostałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie na 2019 rok zostały zatwierdzone 

jednogłośnie (14 głosami „za”); 

 

Imienny wykaz głosowań do punktu 8 ( wniosek Radnego Adama Dowgiałło oraz zatwierdzenie 

planów pracy pozostałych Komisji Rady) w załączeniu; 

 

Do punktu 9 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Przewodnicząca Rady; 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka poinformowała, że na dzień dzisiejszy w skład delegatów 

wchodzą Pan Andrzej Maciejewski i Pani Krystyna Mańkowska. Dodała również, że nieobecna na 

dzisiejszych obradach Radna Halina Bronka złożyła pisemną zgodę na wejście w skład delegatów 

Gminy Barczewo do Warmińskiego Związku Gmin.  

 

Pan Andrzej Maciejewski, Burmistrz Barczewa przedstawił informację dotyczące zakresu zadań 

jakimi zajmuje się Warmiński Związek Gmin; 

 

Pan Radny Andrzej Turek zgłosił chęć wejścia w skład delegatów do Warmińskiego Związku Gmin; 

 

Pani Przewodnicząca Rady zapytała Radną Krystynę Mańkowską czy nadal wyraża zgodę na 

uczestnictwo w składzie delegatów, na co Pani Radna wyraziła zgodę; 

 

Rada Miejska podjęła: 

 

 



UCHWAŁA nr III(19)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

w sprawie zmiany uchwały nr XXXI(225)08 Rady Miejskiej w Barczewie w sprawie 

przystąpienia     Gminy Barczewo do Warmińskiego Związku Gmin; 

Imienny wykaz głosowania do punktu 9 porządku obrad w załączeniu; 

 

Do punktu 10 

 

Pani Przewodnicząca Rady przekazała, że Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poprosił o przerwę w obradach w celu zaopiniowania projektu uchwały. Pani Aleksandra 

Ciechanowicz-Osiecka poinformowała, że przed ogłoszeniem przerwy poprosi o wyjaśnienia do 

projektu uchwały; 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił Pan Burmistrz Andrzej Maciejewski oraz Pani Iwona 

Nobert-Ćwiek, zastępca kierownik wydziału BIOŚ; 

 

Po przedstawieniu wyjaśnień oraz przedyskutowaniu przez Radnych projektu uchwały Pani 

Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka zarządziła przerwę w obradach w celu zaopiniowania projektu 

uchwały przez Komisję Rolnictwa i Ochrony Środowiska; 

 

Wznowienie obrad; 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – opinia Komisji jest pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

 

UCHWAŁA nr III(20)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków  

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Barczewo; 

 

Imienny wykaz głosowania do punktu 10 porządku obrad w załączeniu; 

 

Do punktu 11 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka poinformowała, że na obrady sesji przybył Pan Adam 

Czekański, autor raportu, którego dotyczy projekt uchwały; 

 

Pan Adam Czekański przedstawił wyjaśnienie do przygotowanego raportu; 

 

Po przedstawieniu wyjaśnień i przedyskutowaniu przez Radnych projektu uchwały Rada Miejska 

podjęła: 

 

UCHWAŁA nr III(21)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji w latach 2016-2017 Programu Ochrony  Środowiska 

dla Miasta i Gminy Barczewo na lata 2016-2019 z perspektywą na lata 2020-2023; 

 

Imienny wykaz głosowania do punktu 11 porządku obrad w załączeniu; 

 

Do punktu 12 

 

Pani Przewodnicząca Rady przekazała, że zaopiniowaniem projektu uchwały zajęła się Komisja 

Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych w związku z czym Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka 

poprosiła o przedstawienie opinii Komisji; 

 

Opinia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych -opinia pozytywna; 



 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr III(22)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

     w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  na 2019 rok; 

 

Imienny wykaz głosowania do punktu 12 porządku obrad w załączeniu; 

 

Do punktu 13 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka poinformowała, że zaopiniowaniem projektu uchwały 

zajmowała się Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych i poprosiła o opinię Komisji; 

 

Opinia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr III(23)2018 z dnia 27 grudnia 2018 

 w sprawie sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   

Alkoholowych na 2019 rok; 

 

Imienny wykaza głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 14 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka poinformowała, że zaopiniowaniem projektu uchwały 

zajmowała się Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych i poprosiła o opinię Komisji; 

 

Opinia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych – Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie jednakże Komisja zawnioskowała o przygotowanie analizy wprowadzenia bonów 

żywnościowych zamiast świadczeń pieniężnych dla osób objętych tym programem; 

 

Pan Burmistrz Andrzej Maciejewski poprosił aby wypowiedział się w kwestii złożonego przez 

Komisję Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych wniosku Pan Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Jarosław Złotkowski; 

 

Pan Jarosław Złotkowski stwierdził, że musi zrobić rozeznanie w sprawie bonów. Po zapoznaniu się 

ze sprawą przekazana zostanie Radnym informacja; 

 

Pani Przewodnicząca Rady dodała, że wniosek Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych nie 

jest wnioskiem do projektu uchwały będącego w porządku obrad. Jest to wniosek na przyszłość; 

 

Pan Radny Bartosz Pontus zapytał czy nie można byłoby zasięgnąć opinii na temat tego wniosku u 

Radcy Prawnego Urzędu?  

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka zarządziła przerwę w obradach sesji w celu zaopiniowania 

wniosku Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych przez radcę prawnego Urzędu Miejskiego w 

Barczewie; 

 

Wznowienie obrad; 

 

Pan Dyrektor MOPS Jarosław Złotkowski oraz Mec. Anna Krawczyk przedstawili opinię do wniosku 

Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych; 

 

Pan Radny Andrzej Turek złożył wniosek o przyjęcie uchwały w takim zapisie jak został 

przedstawiony a wniosek Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych rozpatrzeć szczegółowo i 



zapoznać się szerzej z kwestią wprowadzenia bonów; 

 

Po przedstawieniu wyjaśnień i przedyskutowaniu przez Radnych projektu uchwały Rada Miejska 

podjęła: 

 

 

            UCHWAŁA nr III(24)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia   pieniężnego 

z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu“ na lata 2019-2023; 

 

Imienny wykaza głosowania w załączeniu; 

 

Pan Radny Andrzej Turek zapytał, czy wniosek Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 

zostanie przegłosowany? 

 

Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Mec. Annę Krawczyk o opinię prawną do wniosku 

Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych; 

 

Pani Bogumiła Lisowska, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych odczytała 

treść wniosku tj. „Komisja wnioskuje o przygotowanie analizy wprowadzenia bonów żywnościowych 

zamias udzielania świadczeń pieniężnych dla osób objętych rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu“; 

 

Pani Mec. Anna Krawczyk przekazała, że przegłosowanie tego wniosku leży w gestii Pani 

Przewodniczącej Rady i Pana Burmistrza. Jest to wniosek Komisji i Rada Miejska nie powinna nad 

nim procedować; 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka przekazał, że wniosek Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw 

Społecznych przejdzie formalną ścieżkę i Rada zostanie powiadomiona o działaniach podjętych w 

związku ze złożonym wnioskiem; 

 

 

Do punktu 15 

 

Opinia Komisji Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

 

UCHWAŁA nr III(25)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek  

w szkole i w domu“ na lata 2019-2023; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 16 

 

Opinia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

 

UCHWAŁA nr III(26)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 



rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu“ na lata 2019-2023; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

Do punktu 17 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej i zmian budżetu na 

2018 rok przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Miasta; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

 

UCHWAŁA nr III(27)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

                        w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028; 

 

Do punktu 18 

 

Pani Przewodnicząca Rady przekazała, że Pani Skarbnik złożyła już wyjaśnienia do tego projektu 

uchwały przy pkt 17; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych - opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła:   

UCHWAŁA nr III(28)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

                                   w sprawie zmiany budżetu Gminy Barczewo na 2018 rok; 

 

Imienny wykaz Radnych do obu uchwał w załączeniu; 

 

Do punktu 19 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Dorota Kondratowicz; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

  UCHWAŁA nr III(29)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które w 2018 roku nie wygasają z upływem roku 

budżetowego; 

 

Do punktu 20 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Dorota Kondratowicz; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr III(30)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

                        w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo  

                                                            na lata 2019-2028; 

 Do punktu 21 

 

Pan Burmistrz Andrzej Maciejewski przekazał, że materiał odnośnie uchwalenia budżetu Gminy 

Barczewo na 2019 rok jest bardzo obszerny, w związku z czym jeśli Radni będą mieć jakiekolwiek 

pytania Pan Burmistrz wraz z Panią Skarbnik udzieli na nie odpowiedzi;  



 

Pani Przewodnicząca Rady dodała, że Radni obradowali nad tym projektem uchwały na Komisjach. 

Komisje zgłosiły swoje wnioski do projektu budżetu na 2019 ror; 

 

Przewodniczący Komisji Rady przedstawili następujące opinie do projektu budżetu na 2019 rok: 

- Opinia Komisji Sportu, Turystyki, Kultury i Promocji Gminy – opinia pozytywna; 

- Opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych – opinia pozytywna; 

- Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – opinia pozytywna; 

- Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – opinia pozytywna; 

- Opinia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych -opinia pozytywna; 

- Opinia Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywan; 

- Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

 

Rada Miejska podjęła: 

UCHWAŁA nr III(31)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

                               w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Barczewo na 2019 rok; 

 

 

Do punktu 22 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Dorota Kondratowicz; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

  UCHWAŁA nr III(32)2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku 

w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego – 

Zakład Budynków Komunalnych; 

 

 

Do punktu 23 

 

Pan Radny Adam Dowgiałło złożył wniosek formalny o skrócenia czasu przedstawienia sprawozdania 

do 15 minut; 

 

Pan Andrzej Maciejewski podziękował Radnym za jednogłośnie przyjęcie budżetu na 2019 rok po 

czym przedstawił sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady Miejskiej; 

 

Do punktu 24 

 

INTERPELACJE 

 

Pani Przewodnicząca Rady przekazała, że wpłynęła do niej interpelacja Radnej Krystyny 

Mańkowskiej. Pani Przewodnicząca zacytowała treść interpelacji; 

 

ZAPYTANIA 

 

Radny Krzysztof Dowgiałło – remont ul. Wiejskiej i ul. Zielonej. Czy są planowane remonty tych 

ulic? Jeśli tak to kiedy? (zapytanie od mieszkańców)? 

 

Przewodnicząca Rady Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka – prosi w imieniu mieszkańców Ul. 

Wiejskiej o unormowanie ruchu na tej ulicy. Brakuje znaków na tej ulicy i mieszkańcy nie widzą jak 

się poruszać samochodami; 



 

Radna  Krystyna Mańkowska – zapytała o budowę hali gimnastycznej w Łęgajnach? 

 

Radny Sebastian Białecki – zapytał na jakim etapie jest rozstrzygnięcie przetargu na wybór 

przewoźnika na dowóz dzieci niepełnosprawnych do szkół? 

 

Radny Grzegorz Matłoka – zapytał o dokończenia wodociągowania wsi Łapka oraz o możliwości 

podjęcia jakichkolwiek działań dotyczących wodociągowania wsi Lamkówko? 

 

Radny Adam Dowgiałło – zapytał czy jest możliwość zorganizowania spotkania z Generalną 

Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w temacie postawienia na przejściach pod krajową 16-stką 

oświetlenia? Drugie zapytanie dotyczyło usytuowanie na odcinku od Wrócikowa do Ruszajn ekranów 

akustycznych dla zwiększenia komfortu mieszkanców oklicznych miejscowości? 

 

Radna Krystyna Mańkowska – Pani Radna zgłaszała problem z nieświęcocymi lampami solarnymi 

i zapytała czy są one jeszcze na gwarancji? 

 

Przewodnicząca Rady Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka – zapytała czy isnieje szansa by Gmina 

Barczewo mogła wydzierżawić dla grunty pod zabudowę miejsc do gromadzenia odpadów 

komunalnych? 

 

Radny Bartosz Pontus – poprosił Pana Burmistrza o powrócenie do tematu słupa energetycznego na 

Placu Zabaw w Lesznie; 

 

 

Do punktu 25 

 

Sołtys Sołectwa Nikielkowo Edward Maciejewski – Pan Sołtys poprosił Burmistrza o 

zabezpieczenie w budżecie na 2019 rok stosownych środków (15.000-20.000) na opracowanie 

dokumentacji technicznej budowy nawierzchni ul. Parkowej, Dębowej i Świerkowej. Sołectwo na ten 

cel zabezpieczyło kwotę 14.440zł z funduszu sołęckiego na 2019 rok. Pan Sołtys prosi również o 

wystąpienie do Starosty Olsztyńskiego z wnioskiem o wybudowanie chodnika przy ul. Grzymały w 

Nikielkowie (odcinek 200 mb.). Położenie chodnika jest pilne ze względu na bezpieczeństwo osób 

pruszających się tą drogą; 

 

Pan Sołtys Edward Maciejewski dodał, że należało by zwrócić się do nowych mieszkańców, którzy 

zamieszkują Gminę Barczewo z prośbą o złożenie wniosków do Urzędu Skarbowego aby odpisy 

z podatków od osób fizycznych spływały do budżetu Gminy Barczewo; 

 

Do punktu 26    

 

Pan Andrzej Maciejewski udzielił następujących odpowiedzi: 

 

- doprowdzenie wody we wsi Łapka, Lamkówko oraz Rajczuchy (interpelacja Krystyny 

Mańkowskiej). Pan Burmistrz przekazał, że postara się wyliczyć jakie będą koszty 

zwodociągowania tych miejscowości. Informacja zostanie przygotowana na piśmie; 

- remont ul. Wiejskiej – Pan Burmistrz przekazał, że zanim Gmina przystąpi do remontów bieżących 

chciałby aby wspólnie z  Zastępcą Burmistrza i Radnymi ustalić plan remontów i przebudowy dróg. 

Pan Burmistrz chciałby przedstawić Radnym priorytety. Co do znaków na ul. Wiejskiej to Pan 

Burmistrz stwierdził, że można tą kwestię już teraz uregulować i zapytała Panią Przewodniczącą 

Rady jakiego znaku tam brakuje? 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka przekazała, że brakuje oznakowania „Droga 

z pierwszeństwem przejazdu“ 



 

Pan Burmistrz stwierdził, że trzeba zwołać Komisję Bezpieczeństwa by postanowiła co zrobić w tej 

sprawie; 

 

- budowa hali gimnastycznej w Łęgajnach – w tej sprawie była u Pana Burmistrza Pani Elżbieta 

Kozłowska, dyrektor SP w Łęgajnach. Projekt został wykonany, jest to projekt, o którego 

niewykonanie wnioskował Pan Burmistrz jeszcze jako Przewodniczący Rady. Gminę nie jest stać 

na wykonanie tego projektu. Kosztorys wstępie opiewa na kwotę 8.500.000,00zł. Gmina nie może 

ubiegać się o dotację, bo przekracza wskaźnik. Dofinansowanie było na do projektów do 

7.500.000,00zł. W tym momencie nie ma pomysłu na zfinansowanie tej inwestycji; 

- przetarg na dowóz dzieci niepełnosprawnych – przetarg został unieważniony przed świętami z tego 

powodu, że na przewóz dzieci zabrakło kwoty 104.000,00zł. Pani Dyrektor Hanna Chyżyńska ma 

zawrzeć umowę z wolnej ręki na dowóz dzieci niepełnosprawnych, bo taki dowóz musi być. 

Ogłaszany jest kolejny przetrag na dowóz tych dzieci. W istotnych warunkach zamówienia jest 

zapisane, że autobusy do przewozu nie mogą mieć więcej niż 5 lat. Jeśli zabraknie środków przy 

rozstrzygnięciu drugiego przetargu trzeba będzie przesunąc środki w budżecie oświaty, by ten 

transport zorganizować. W zamówieniu jest tabor złożony z czterech autobusów w tym dwóch do 

przewozu dzieci niepełnosprawnych na wózkach; 

-  spotkanie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie zamontowania ekranów 

akustycznych oraz oświatl  - Pan Burmistrz poprosił Kierownika wydziału BIOŚ o zgromadzenie 

materiałów w tej sprawie. Będzie zorganizowane spotkanie z GDDKiA z udziałem Radnego Adama 

Dowgiałło; 

- dzierżawa gruntu pod miejsce gromadzenia odpadów komunlanych – na dzień dzisiejszy są 

Współnoty korzystające z terenów gminnych na których mają miejsca do gromadzenia odpadów. 

Do właściciela należy gromadzenie odpadów na swoim terenie. Jeżeli wspólnota nie ma takiego 

terenu jest propozycja aby Zarządca wystąpił do Gminy o dzierżawę takiego terenu. Dzierżawa 

będzie obawrunkowana tym, że odpady mają być gromadzone w taki sposób aby nie psuły 

wizerunku terenu i nie zaśmiecały go. Boksy będą musiały być zabezpieczone. Sprawę tą podjął już 

Zastępca Burmistrza;   

- słup energetyczny na placu zabaw w Lesznie – ostatnie kosztorysy opiewały na kwotę ok. 100.000zł. 

Należy ponowić wniosek do Energi i zapytać czy te kwoty są nadal takie same? Gmina wystąpi 

z takim wnioskiem. Trzeba będzie podjąc decyzję i zapytać Radę o zabezpieczenie środków; 

- lampy solarne w Barku – lampy mają gwarancję w związku z tym Pan Burmistrz dopilnuje tego by 

one świeciły; 

- chodnik przy ul. Grzymały – zostanie wystosowany wniosek do Starosty Olsztyńskiego oto by 

Starosta zainwestował w ten chodnik; 

- zabezpieczenie środków na projekt budowy ul. Parkowej, Dębowej i Świerkowej – na dzień dzisiejszy 

nie jest wiadomo jaka kwota jest potrzebna. Gmina wystąpi z zapytaniem ofertowym na kosztorys 

budowalny. Jak spłynął oferty będzie wiadomo jaką kwotę trzeba będzie zabezpieczyć;  

 

Na zakończenie Pan Burmistrz przekazał, że wystąpił z apelem do mieszkańców Gminy aby zgłosili 

w Urzędzie Skarbowym, że chcą płacić podatek w Gminie Barczewo. Dodatkowo na odwrocie tego 

apelu jest informacja jak prawidłowo segregować odpady. 

 

Do punktu 27 

 

Pani Maria Sidor poruszyła sprawę podatków, meldunku mieszkańców oraz stanu dróg w Wójtowie; 

 

Pan Radny Adam Dowgiałło przytoczył kwestię budowy hali sportowej w Łęgajnach oraz projektu na 

budowę tej hali, który opiewa na kwotę 80.000zł. Pan Radny złożył wniosek o wyciągnięcie 

konsekwencji wobec osób które doprowadziły do powstania projektu, który nie będzie możliwy do 

zrealizowania; 

 

Pan Burmistrz Andrzej Maciejewski przedstawił wyjaśnienia dotyczące przygtowania projektu na 



budowę hali gimnastycznej w Łęgajnach; 

 

Pan Burmistrz przekazał, że Gmina Barczewo otrzymała certyfikat potwierdzający wdrożenie 

standardów obsługi inwestora; 

 

Pan Radny Piotr Groszkowski zapytał o sprawę obsady świetlic w okresie zimowym w 

miejscowościach gdzie są świetlice, są wakaty. Odpowiedzialnym organem za świetlice jest Centrum 

Kulturalno-Biblioteczne, ferie rozpoczynają się 19 stycznia. Jak rozwiązać ten problem? 

 

Pan Burmistrz Andrzej Maciejewski przedstawił sprawę zarządzania świetlicami wiejskimi. 

Zatrudnianiem animatorów czy opiekunów do świetlic zajmuje się Dyrektor CKB w Barczewie. Pan 

Burmistrz jest po rozmowie z Dyrektorem, który przekazał, że na czas ferii będą skierowane osoby do 

pracy w świetlicach.  

 

Pan Radny Piotr Groszkowski złożył wniosek aby dokumenty na sesję dla Radnych były przesyłane 

na 14 dni przed sesją lub conajmniej 7 dni roboczych przed terminem sesji; 

 

Pan Burmistrz przekazał, że materiały trafiły do Radnych na 7 dni przed terminem sesji; 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka poinformowała, że materiały zostały przesłane 20 grudnia 

czyli 7 dni przed sesją; 

 

Pan Radny Piotr Groszkowski stwierdził, że termin został dotrzymany, ale wypadł weekend oraz 

wigilia; 

 

Pan Burmistrz Andrzej Maciejewski przekazał, że nie ma możliwości aby dokuemnty od Pani 

Skarbnik przygotować wcześniej, jeśli zaś chodzi o inne materiały to Pan Burmistrz poprosi 

kierowników i dyrektorów aby przygotowali materiały wcześniej by móc je Radnym dostarczyć w 

terminie szybszym niż ustawowe 7 dni. Pan Burmistrz obawia się o to aby te pojedyńcze wiadomości 

nie pogubiły się Radnym; 

 

Pan Radny Piotr Groszkowski stwierdził, że aby uniknąć tej sytuacji proponuje aby dokumenty były 

umieszczane w chmurze (dyski Google, Microsoft). Radni mogli by te dokumenty pobierać; 

 

Pan Burmistrz przekazał, że musi przeanalizować tą kwestię pod kątem polityki bezpieczeństwa. 

Kwestią tą zajmie się Zastępca Burmistrza. Pan Andrzej Maciejewski dodał również, że 

przebudowywany jest Biuletyn Informacji Publicznej Gminy Barczewo, gdyż wymaga on znacznej 

poprawy; 

 

Pan Radny Adam Dowgiałło podziękował wszystkim Radnym, którzy wzięli udział w organizacji 

Szlachetnej Paczki oraz mieszkańcom i podmiotom zaangażowanym w tą akcję. Pan Radny zachęcił 

do udziału w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy 13 stycznia 2019 roku; 

 

 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej w 

Barczewie zamknęła obrady III/2018 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

 

     Protokołowała:       Przewodnicząca Rady Miejskie 

/-/Katarzyna Białecka              /-/Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka 


